
   Sociálna komisia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

    Košice: 07.04.2022 

    Číslo:   3665/2022/OSV-14651 

    Vybavuje: Mgr. Monika Cirner 

                         email: monika.cirner@vucke.sk 

                                      telefón: 055 – 72 68 285 

 

ZÁPISNICA 

 

z 27. rokovania Sociálnej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 06.04.2022 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 242 (1. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Dodatok č. 3 k Zásadám a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického 

samosprávneho kraja 

4. Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

5. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

6. I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

7. Správa o realizácii Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji za rok 2021 

8. Podanie informácií k priebehu epidemiologickej situácie v ZSS v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK (III. Vlna) 

9. Informatívna správa o činnosti DCKK (za rok 2021) 

10. Návrhy, podnety a požiadavky 

11. Rôzne 

12. Záver 
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K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predsedníčka PhDr. Cibereová po privítaní prítomných členov komisie a hostí 

otvorila 27. rokovanie komisie. Z celkového počtu 25 členov komisie je prítomných 14 členov 

komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia je uznášaniaschopná. Z 27. rokovania komisie 

sa vyhotovuje zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice. Návrh programu 

rokovania komisie Vám bol zaslaný e-mailom. Teraz poprosím vaše pripomienky alebo 

doplnenia k programu. 

 

Diskusia: PhDr. Cibereová doplnila, že bod č. 9 (Informatívna správa o činnosti DCKK za rok 

2021) bol vypustený a nahradil ho bod s názvom: Program hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej stratégie.  

 

Záver: Neboli predložené žiadne návrhy na doplnenie programu hlasovania 

 

PhDr. Cibereová požiadala členov komisie o  hlasovanie o programe ako celku  

 

Uznesenie č. 02/2022 

Komisia schvaľuje program 27. rokovania komisie 

 

Hlasovanie č. 1 Hlasovanie o programe ako celku:  

Prítomní: 14 

 

Za: 14                                        Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 

Predsedajúci skonštatoval, že program 27. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Vyjadrenie: Plnenie uznesení splnené.  

  

Diskusia:  Do diskusie sa nezapojil žiaden z prítomných 

 

Záver: Komisia berie na vedomie plnenie uznesení a požiadaviek z komisie bez pripomienok 

 

K bodu č. 3: 
Dodatok č. 3 k Zásadám a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického 

samosprávneho kraja 

 

 

Vyjadrenie: Materiál predstavila PhDr. Heribanová 

 

Diskusia: Do diskusie sa nezapojil žiaden z prítomných 

 

Záver: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť  Dodatok  č. 3 

k Zásadám a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického samosprávneho kraja 

v zmysle predloženého návrhu. 



 

 

Uznesenie č. 03/2022 

Uznesenie: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť  Dodatok  

č. 3 k Zásadám a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického samosprávneho kraja 

v zmysle predloženého návrhu 

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 16 

 

Za: 16                                       Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4: 

Dodatok č. 4 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 
 

Vyjadrenie: Materiál predstavila JUDr. Marta Vargová  

 

Diskusia: Neprebehla žiadna diskusia  

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

Uznesenie č. 04/2022  

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Dodatok č. 4 

k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja  

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní: 16 

 

Za:   16                                        Proti: 0                                      Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 5: 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

 

Vyjadrenie: Materiál predstavil Ing. Sokol a Ing. Lipovská 

 

Diskusia: JUDr. Hlinka: Ako stojíme s úverovou zadlženosťou kraja k 31.12.2021. Ing. 

Lipovská reagovala, že ide o 30,9 percent úverovej zadlženosti (bežné príjmy) Do diskusie sa 

zapojila Ing. Šuleková, ktorá prosí o podpísané dodatky k zmluvám k 31. Marcu 2022. Do 

diskusie sa zapojil aj Ing. Korpesio a JUDr. Mgr. Rovinský, ktorý objasnili, že pre 

neverejných poskytovateľov bol rok 2021 veľmi ťažkým rokom z pohľadu financovania. 

Keďže ceny energie a potravín sú vyššie, zrejme finančný príspevok na tento rok nebude 

postačujúci. Je potrebné, aby sa vypracovala analýza, aby sme boli na takéto situácie 

zvyšovania cien pripravení, aby nemuselo dôjsť ku krachu zariadení sociálnych služieb, dodal 

JUDr. Mgr. Rovinský.  Ing. Korpesio: Vo svojich zariadeniach po prepočítaní sme mali dostať 

o 202 tisíc finančných prostriedkov viac.  



Ing. Pauco: Pokiaľ ide o všetky dodatky tak od 31.03.2022 nadobúda účinnosť novela zákona 

č. 211/2000 Z. z., v zmysle ktorej sme povinní zverejňovať zmluvy na CRZ, a teda čl. II bod 1 

by mal znieť nasledovne: ,,Tento dodatok nadobúda platnosť dňom podpísania oboma 

zmluvnými stranami a účinnosť dňom nasledujúcim po dni jeho zverejnenia v súlade s ust. § 

5a zákona  č. 211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov (zákon o slobode informácií) v znení neskorších predpisov v spojení s 

ust. § 47a zákona č. 40/1964 Zb. Občiansky zákonník v znení neskorších predpisov."  

 Čo sa týka výšky cien potravín, tie sú premietnuté v úhradách klientov a Ministerstvo rieši 

oblasť energií.  

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

 

Uznesenie č. 05/2022 

Sociálna komisia žiada Odbor sociálnych vecí, aby bola vypracovaná a následne predložená 

na zasadnutí sociálnej komisii podrobná analýza situácie, prognóza ďalšieho vývoja a návrh 

alternatív riešenia týkajúcich sa nákladov v zariadeniach sociálnych služieb do konca roka 

2022 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 16  

Za:   16                                        Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Uznesenie č. 06/2022 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Záverečný účet 

Košického samosprávneho kraja za rok 2021 v zmysle predloženého návrhu 

 

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 16 

 

Za:   14                                        Proti: 0                                     Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 6: 

I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 

  

Vyjadrenie: Materiál uviedol Ing. Sokol a Ing. Lipovská 

 

Diskusia: JUDr. Hlinka, sa zaujímal, ako sa vyvíjala zadlženosť za posledné 2 – 3 roky. 

 

Záver: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť I. Úpravu 

rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 v zmysle predloženého návrhu 

 

 

 

 

 

 



 

 

Uznesenie č. 7/2022 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť I. Úpravu 

rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2022 v zmysle predloženého návrhu 

Hlasovanie č. 6 

Prítomní: 16 

 

Za:   14                                       Proti: 0                                     Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 7: 

Správa o realizácii Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji za rok 2021 

  

Vyjadrenie: Materiál predstavila PhDr. Maršaleková 

 

Diskusia: Ing. Korpesio: Ak sa bude pracovať na novej Koncepcii rozvoja sociálnych služieb, 

je potrebné sa zamerať na nízko prahové zariadenia, ktoré majú problém s financovaním. 

Taktiež je podstatné posilniť špecializované sociálne poradenstvo, kvôli utečencom 

z Ukrajiny. JUDr. Mgr. Rovinský prispel do diskusie s názorom, aby v Koncepcii rozvoja 

sociálnych služieb boli zahrnutí poradcovia, ako aj potreba budovať krízové centrá kvôli 

kapacitám. Ing. Pauco reagoval, že zákon nám prikazuje vychádzať z národných priorít. 

Národné priority boli dané pred rokom, máme určené témy, ktorým sa máme venovať. 

 Doc. PhDr. Lešková, PhD.: Koľko obcí nepredložilo vypracované Komunitné plány ? 

 Ing. Pauco: Obce mali lehotu na odovzdanie 6 mesiacov, nie je možné čakať za všetkými 

obcami. Na novú koncepciu reagovalo cca 20 percent obcí.  

 

Záver: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie Správu o realizácii 

Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji za rok 2021 

 

Uznesenie č. 8/2022 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie Správu o realizácii 

Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji za rok 2021 

Hlasovanie č. 7 

Prítomní: 13 

 

Za:   11                                       Proti: 0                                     Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 8: 

Podanie informácií k priebehu epidemiologickej situácie v ZSS v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK (III. Vlna) 

  

Vyjadrenie: Materiál predstavila PhDr. Maršaleková 

 

Diskusia: Ing. Korpesio? Aká je momentálna obsadenosť v zariadeniach sociálnych služieb? 

Ing. Pauco: V priebehu roka sa situácia zlepšila a obsadenosť je už cca 100 -percentná.  

JUDr. Mgr. Rovinský: Zmenili sa bezpečnostné protokoly, resp. či bola vypracovaná analýza, 

aby sme v prípade ďalšej vlny pandémie boli pripravení. Ing. Pauco: Každé zariadenie má 



vypracovaný pandemický plán, taktiež pomohla aj vysoká zaočkovanosť v zariadeniach 

sociálnych služieb, pretože III. vlna nemala taký dopad ako II. vlna 

 

Záver: Sociálna komisia berie na vedomie podanie informácií k priebehu epidemiologickej 

situácie v ZSS v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK (III. Vlna) 

 

 

Uznesenie č. 9/2022 

Sociálna komisia berie na vedomie podanie informácií k priebehu epidemiologickej 

situácie v ZSS v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK (III. Vlna) 

 

Hlasovanie č. 8 

Prítomní: 13 

 

Za:   13                                       Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu č. 9: 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej 

stratégie 

  

Vyjadrenie: Materiál uviedla Ing. Kováčová 

 

Diskusia: Ing. Kováčová hneď na úvod uviedla, že materiál bude predkladaný všetkým 

členom sociálnej komisie a nebude predkladaný Zastupiteľstvu KSK.   

K bodu č. 9 neprebehlo hlasovanie sociálnej komisie, komisia nebola uznášania schopná. 

Sociálna komisia zobrala na vedomie podanie informácii k Programu hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja vrátane Integrovanej územnej stratégie 

 

Záver: Komisia nebola uznášania schopná. 

 

K bodu č. 10: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

K bodu č. 11: 

Rôzne 

 

K bodu č. 12: 

Záver 

Predsedníčka konštatovala, že program rokovania komisie bol vyčerpaný, poďakovala 

prítomným za účasť a uviedla, že ďalšie rokovanie komisie sa uskutoční na Úrade Košického 

samosprávneho kraja, termín a miesto konania bude upresnené v pozvánke.  

 

 

.................................................... 

Ing. Vladimír Pauco 

tajomník komisie 

...................................................... 

PhDr. Jana Cibereová 

predsedníčka komisie 

 
                                                                                                                                     

 


